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 PROTOKÓŁ nr XXXII/17  

 

Sesji Rady Miejskiej Żerkowa  

odbytej w dniu 28 grudnia 2017 roku w godz. od 11:00 –15:00 

i w dniu 29 grudnia 2017 od godz. 14:00 – 14:40 

 

Obrady XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbyły się w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy 

w Żerkowie przy ul. Adama Mickiewicza 5. 

 

W sesji uczestniczyło 15 radnych na ogólny stan 15 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 

Ponadto w sesji udział wzięli:   

1. sołtysi gminy Żerków    

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

oraz: 

2.   Jacek Jędraszczyk    - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków, 

3. Bronisława Rogacka  - Skarbnik Gminy Żerków, 

4. Michał Surma   - Sekretarz Gminy 

5. Andrzej Szlachetka  - radny Rady Powiatu Jarocińskiego, 

6. Mieszkańcy    - Chrzana, Żerkowa 

7. Przedstawiciele mediów:  - „Gazety Jarocińskiej”, Info Żerków, Radio Elka.  

Porządek obrad XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przekazano radnym  

w dniu 21 grudnia 2016 r. na wspólnym posiedzeniu komisji Rady.  Projekt WPF na lata 2018 – 

2023 oraz projekt budżetu na rok 2018 przekazano radnym w dniu 17 listopada 2017 r.   

 

Punkt l - Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Żerkowa pani Barbara Urbańska o godz. 11
00

 otworzyła  

XXXII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitała wszystkich obecnych na sali obrad stwierdzając, 

że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15 radnych, a zatem Rada jest władna 

podejmować prawomocne decyzje.  

 

Punkt 2 - Przedstawienie porządku obrad sesji. 

Przewodnicząca przedłożyła propozycję porządku obrad XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa  

w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXX i XXXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Interpelacje i zapytania radnych.   

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XXX i XXXI sesji Rady Miejskiej 

Żerkowa. 

6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) nabycia nieruchomości w Dobieszczyźnie, 

2) wyrażenia zgodny na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej na rok 

2018, 

3) Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na  

rok 2018,  

4) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2018,  

5) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa na rok 2018, 

6) nieodpłatnego nabycia nieruchomości w Komorzu Przybysławskim, 

7) wprowadzenia zmian do budżetu na 2017 rok. 

7. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2018 – 2023 
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1) odczytanie projektu uchwały, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2018-

2023. 

8. Uchwalenie budżetu Miasta i Gminy na rok 2018 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 

Miasta i Gminy Żerków na 2018 rok, 

3) odczytanie opinii RIO w Poznaniu o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego  

w projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Żerków na 2018 r., 

4) odczytanie opinii komisji stałych Rady Miejskiej, 

5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi autopoprawkami, 

6) głosowanie uchwały.  

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

11.  Zamknięcie obrad sesji.    

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad?  

Radny Sebastian Nowaczyk z klubu „Aktywna Gmina – Nasz Dom” zgłosił wniosek formalny  

o zmianę porządku obrad XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa, po punkcie 4 dodać punkt 5 

„Odwołanie Przewodniczącej Rady Miejskiej Żerkowa”.  

Radny Sebastian Nowaczyk złożył wniosek na ręce Przewodniczącej Rady, który podpisało  

7 radnych bez uzasadnienia.  /Wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 

Przewodnicząca powiedziała, że sama chciała złożyć rezygnację. Stałam na stanowisku, że 

chciałam pogodzić jedną i drugą stronę, bo na tym najbardziej mi zależało. Ale jeżeli 

koleżeństwo tak uważa, że nie spełniłam tej roli. Proszę bardzo, przegłosujmy wniosek.     

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie zmieniony porządek obrad z uwzględnieniem 

wniosku zgłoszonego przez radnego Sebastiana Nowaczyka. Zapytała, kto z radnych jest za tym, 

aby rozszerzyć przedstawiony porządek obrad?  

Wynik głosowania: 8 radnych głosowało „za”, 7 „przeciw”, 0 „wstrzymało się” w obecności 15 

radnych na sali obrad.  

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu/. 

 

Przewodnicząca zarządziła przerwę w obradach. 

Przewodnicząca wznawiając porządek obrad przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Punkt 3 - Przyjęcie protokołu z obrad XXX i XXXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XXX i XXXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za” 

przy 15 radnych na sali obrad – bez odczytywania. 

Protokoły z obrad XXX i XXXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytych w dniu 17 listopada  

i 13 grudnia 2017 r. były dostępne w biurze Rady oraz przed obradami XXXII sesji. 

 

Punkt 4 - Interpelacje i zapytania radnych.      

Radny Zdzisław Paluszkiewicz zapytał, czym się kierowano, że podjęto decyzję o odwołaniu 

Przewodniczącej Rady?  

Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, aby zostawić sprawę bez komentarza. 

Radni więcej pytań nie zgłosili. 

 

Punkt 5 – Odwołanie Przewodniczącej Rady Miejskiej Żerkowa 

Przewodnicząca poprosiła o powołanie komisji skrutacyjnej poprzez zgłoszenie 3 kandydatów do 

jej składu:  

1. Radny Wojciech Raś zgłosił radną Marzenę Borutę - wyraziła zgodę, 

2. Radny Jan Barański zgłosił radną Wiolettę Rogozińską-Świątek – wyraziła zgodę, 
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3. Radna Ewa Marek-Skiba zgłosiła radnego Jarosława Kasprzaka - nie wyraził zgody, 

4. Radny Wojciech Raś zgłosił radną Marię Sołtysiak – nie wyraziła zgody, 

5. Radny Sebastian Nowaczyk zgłosił radnego Jana Barańskiego – wyraził zgodę. 

Przewodnicząca poprosiła skład Komisji Skrutacyjnej o zajęcie przygotowanego miejsca do 

przeprowadzenia głosowania. 

W tym czasie Radny Sebastian Nowaczyk złożył wniosek o zmianę porządku obrad i powołanie 

Przewodniczącego Rady, wniosek nie został przegłosowany. 

Komisja Skrutacyjna ukonstytuowała się i przystąpiła do procedury głosowania.  

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej radna Marzena Boruta odczytała treść karty do głosowania 

stwierdzając, że jest pomyłka w treści karty opisującej jak głosować – dokonano poprawki błędu  

i wydrukowano nowe karty. 

Głosowanie odbyło się poprzez wywołanie z listy obecności, nazwiska radnego, który otrzymał 

kartę do głosowania, podchodził do parawanu, wypełniał kartę do głosowania, po czym wrzucał ją 

do urny. 

Następnie Komisja Skrutacyjna dokonała obliczenia głosów oraz wypełniła protokół, który został 

odczytany przez Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej. Stwierdzono, że w głosowaniu wzięło 

udział 15 radnych, oddano 15 ważnych głosów. Za odwołaniem Przewodniczącej Rady Miejskiej 

Żerkowa głosowało 8 radnych, 7 radnych głosowało przeciw. Protokół z głosowania został 

podpisany przez członków komisji i wraz z kartami do głosowania stanowi załącznik nr 5 do 

niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr XXXII/201/17 Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie stwierdzenia odwołania 

Przewodniczącej Rady Miejskiej Żerkowa, stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Pani Barbara Urbańska powiedziała, że z uwagi na to, że jest to jej ostatnie posiedzenie, jako 

Przewodniczącej Rady, złożyła podziękowania wszystkim sołtysom, jednostkom, z którymi 

pracowała, wszystkim radnym, którzy chcieli z nią współpracować. Dziękuję za życzliwość. 

Chciałam stać na straży, żeby wszystko było dobrze. Miałam na uwadze dobro całej gminy.(..)  Nie 

zawsze da się pogodzić jedno z drugim (...). Ale wybiera się zawsze to zło najmniejsze, bo chodzi  

o dobro ogółu. Odchodzę z tego stanowiska z podniesioną głową, bo wiem, że docenią mnie 

ludzie. (…) Stało się inaczej(..) W sumie pozostało 10 miesięcy do nowych wyborów. Myślę, że 

nowy przewodniczący może spełni się w swojej roli, może będzie inaczej i zobaczy jak wygląda 

praca, żeby pracować ze wszystkimi, aby było dobrze. Przewodnicząca jeszcze raz podziękowała 

wszystkim za współpracę. 

Pani Barbara Urbańska dalsze prowadzenie obrad przekazała Wiceprzewodniczącemu Rady. 

Burmistrz podziękował pani Barbarze Urbańskiej za współpracę.    

Wiceprzewodniczący pan Grzegorz Andraszak zabierając głos powiedział, że 3 lata temu miał 

podobną sytuację. Dziś sytuacja potoczyła się w kierunku Pani Przewodniczącej - została 

odwołana. Jestem przekonany, że dalsza moja praca w tym miejscu, jako Wiceprzewodniczącego 

nie ma sensu. Nie będę swoim nazwiskiem firmował niektórych poczynań, które zapewne się 

pojawią, dlatego składam rezygnację z funkcji Wiceprzewodniczącego. Dziękuję panu 

Burmistrzowi, pani Przewodniczącej, pani Skarbnik, panu Sekretarzowi. Gorąco dziękuję 

członkom naszego Klubu. Dziękuję za to, że zawsze dbaliście, przede wszystkim o dobro gminy, 

patrzyliście ponad pewien podział, ponad swój, mały drobny interes i dbaliście o to, żeby każdy 

miał z tego satysfakcję. Z przykrością należy stwierdzić, że nie wszyscy wyznają te zasady. 

Gratuluję Wam takiej postawy i dziękuję za współpracę. 

Wiceprzewodniczący opuścił stół prezydialny.      

Radny Zdzisław Paluszkiewicz zabierając głos zrezygnował z pełnienia funkcji przewodniczącego 

Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego. 

Podziękował za dotychczasową współpracę. Nie widzę siebie po drugiej stronie. 

Radny Sebastian Nowaczyk przypomniał, że wpłynął wniosek formalny o powołanie 

Przewodniczącego Rady. Stwierdził, że Wiceprzewodniczący zobowiązany jest do dalszego 

prowadzenia obrad sesji. 
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Zrobiono przerwę w obradach sesji, aby wyjaśnić kwestie prawne, kto może dalej prowadzić 

obrady sesji. 

Po dłuższej przerwie wznowiono obrady sesji, które prowadził Wiceprzewodniczący pan 

Grzegorz Andraszak. 

Radny Wojciech Raś zadał pytanie czy powinna być przegłosowana uchwała w sprawie 

odwołania Przewodniczącej Rady Miejskiej Żerkowa? 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że uchwałę odczytuje się, ale nie przeprowadza przegłosowania, 

ponieważ było przeprowadzone tajne głosowanie, co w protokole stwierdziła  

Komisja Skrutacyjna, że przyjmuje się uchwałę w sprawie odwołania Przewodniczącej Rady 

Miejskiej Żerkowa.  

Wiceprzewodniczący przestawił Uchwałę Nr XXXII/201/17 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia  

28 grudnia 2017 roku w sprawie odwołania Przewodniczącej Rady Miejskiej Żerkowa. 

Następnie Wiceprzewodniczący odczytał wniosek formalny o zmianę porządku obrad XXXII sesji 

Rady Miejskiej Żerkowa o kolejny 6 punk „Powołanie Przewodniczącego Rady Miejskiej 

Żerkowa”. Wniosek podpisało 6 radnych. 

Wniosek przyjęto większością: 8 radnych głosowało „za”, 7 „ przeciw”, 0 „wstrzymujących się”  

w obecności 15 radnych podczas głosowania.   

/Wniosek stanowi załącznik nr 7 do protokołu/.  

 

Punkt 6 – Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej Żerkowa 

Wiceprzewodniczący poprosił o powołanie komisji skrutacyjnej i zgłoszenie 3 kandydatów do jej 

składu:  

Sekretarz Gminy przypomniał, że osoby, które biorą udział w pracach KS nie mogą kandydować 

na przewodniczącego 

1. Radny Wojciech Raś zgłosił radną Marzenę Borutę - wyraziła zgodę, 

2. Radna Marzena Boruta zgłosiła radną Wiolettę Rogozińską-Świątek – wyraziła zgodę, 

3. Radna Ewa Kubacka zgłosiła radnego Jana Barańskiego – wyraził zgodę. 

Wiceprzewodniczący poprosił skład Komisji Skrutacyjnej o zajęcie przygotowanego miejsca do 

przeprowadzenia głosowania. Komisja ukonstytuowała się i przystąpiła do przeprowadzenia 

procedury głosowania. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatur na Przewodniczącego Rady 

Miejskiej Żerkowa: 

1. Radny Sebastian Nowaczyk zgłosił kandydaturę radnego Wojciecha Rasia – wyraził 

zgodę. 

Innych kandydatur radni nie zgłosili.  

Wiceprzewodniczący poprosił o przygotowanie kart do głosowania na jedną kandydaturę, po 

czym zarządził krótką przerwę w obradach. 

Salę obrad opuścili radni: pan Jarosław Kasprzak i Andrzej Stachowiak. 

Wiceprzewodniczący po wznowieniu obrad poprosił Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej  

o przedstawienie treści karty do głosowania wraz z informacją jak należy głosować. 

Głosowanie odbyło się poprzez wywołanie z listy obecności, nazwiska radnego, który otrzymał 

kartę do głosowania, podchodził do parawanu, wypełniał kartę do głosowania, po czym wrzucał ją 

do urny. 

Komisja Skrutacyjna sporządziła protokół z głosowania, stwierdzający wybór pana Wojciecha 

Rasia na Przewodniczącego Rady Miejskiej Żerkowa. W głosowaniu tajnym wzięło udział  

13 radnych: 8 radnych głosowało „za”, 4 radnych „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”, przy 

jednym głosie nieważnym.  

Protokół z głosowania został podpisany przez członków komisji i wraz z kartami do głosowania 

stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

Wiceprzewodniczący odczytał Uchwałę Nr XXXII/202/17 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia  

28 grudnia 2017 roku w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej Żerkowa, która 

stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
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Nowo wybrany Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa pan Wojciech Raś przejmując 

prowadzenie sesji powiedział, że w bieżącej VII kadencji jest to 4 powołanie przewodniczącego. 

Ja zostałem powołany po raz drugi. Zaznaczył, że wcześniej pełnił tę funkcję przez krótki okres 

czasu (ok. dwóch miesięcy).  Podziękował wszystkim osobom, które zaufały mu i pomogły podjąć 

decyzję. Przed nami końcówka tej kadencji. My, jako radni z naszego klubu, radni tzw. opozycyjni 

nie chcemy robić wielkich rewolucji. Tylko mamy nieco inny pogląd na działalność samorządu 

terytorialnego naszej gminy Żerków. Mam nadzieję, że przy współpracy Pana Burmistrza, Pani 

Skarbnik i Pana Sekretarza uda nam się doprowadzić tę kadencję do końca owocnie.  

Salę obrad opuściła radna Barbara Urbańska. 
Przewodniczący zapytał Wiceprzewodniczącego czy podtrzymuje swoją rezygnację?. 

Wiceprzewodniczący odpowiedział, że tak. 

Przewodniczący zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o kolejny pkt 7 „Przyjęcie 

rezygnacji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Żerkowa” oraz podjęcie uchwały w tej sprawie 

oraz kolejny punkt 8 „Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Żerkowa.        

Przewodniczący poddał pod głosowanie zmianę porządku obrad o kolejne dwa punkty 7 i 8. 

W wyniku głosowania większością przyjęto zmianę porządku obrad XXXII sesji: „za” głosowało 

8 radnych, „przeciw” 3 radnych, „wstrzymujący się” jeden radny, w obecności 12 radnych na sali 

obrad. 

Przewodniczący zarządził przerwę w obradach w celu przygotowania stosownych materiałów. 

 

W tym czasie zabrał głos mieszkaniec Chrzana wnioskując o zebranie kamienia wapiennego  

z dróg w miejscowości Chrzan i położenia nakładki asfaltowej lub cokolwiek innego. Obecne 

utwardzenie lasuje się i roznosi wszędzie. Taka sytuacja jest koło sklepu na całej drodze Okrężnej, 

Wierzbowej i Leśnej. Wszystkie te drogi są wysypane kamieniem wapiennym. Lepiej gdyby to było 

kruszywo z kopalni piasku. Po drugie zrobiliście płot koło kaplicy i nie zrobiono porządku. Należy 

pozagrabiać, posprzątać gałęzie i wyrównać teren. Trzecia sprawa: w Żerkowie, robicie kolejne 

trzecie boisko, a w Chrzanie nie możecie przez 20 lat sprzątnąć słupa energetycznego z boiska 

koło szkoły. Mieszkaniec zastanawiał się, dlaczego takich prostych rzeczy nie można zrobić. 

Uważał, że Chrzan może szybciej się rozwijać niż Żerków pomimo możliwości zakupu działek. 

Do rozwoju Chrzana może przyczynić się uruchomienie linii kolejowej. Zaapelował do radnych, 

aby zadbać o jego miejscowość, ponieważ jest największą w gminie Żerków. 

Burmistrz odpowiedział, że Chrzan ma swoich radnych, którzy są bardzo aktywni i orędują za 

sprawami Chrzana. Jest zrobione tyle ile jest. Jeżeli chodzi o świetlice wiejską to: zrobiono płot, 

huragan obalił drzewo, ale nie spowodowało większych szkód. Deklaracja była, że strażacy  

z mieszkańcami posprzątają. Burmistrz podkreślił, że świetlica jest mieszkańców  

i społeczność miejscowa ma narzędzia, aby posprzątać. Proszę nie liczyć na to, że pójdziemy 

posprzątać teren koło świetlicy, czy plac w Chrzanie. Plac jest zrobiony tak, aby nie straszył a, co 

do sprzątania, to należy się wziąć do tego jak będą możliwości. Ponadto Burmistrz wyjaśnił, że 

tłuczeń znalazł się na drogach, ponieważ każdy życzył sobie coś innego. Poinformował, że jest 

wykonana dokumentacja dla ulicy Wodnej i Krótkiej a realizacja nastąpi, jeżeli będą środki, bo 

wszystkiego naraz nie da się zrobić. Natomiast poprawa infrastruktury kolejowej spełzła na 

niczym z uwagi na to, że firmy nie podeszły do przetargu. Perony wymagają naprawy w celu 

podniesienia bezpieczeństwa pasażerom. Ja chciałbym, aby pociąg kursował, gmina chodziła za 

tym, aby uruchomić przewozy pasażerskie. Boisko w Chrzanie raz jest używane, raz nie. Jest 

jeszcze boisko pod lasem. Wszystko można zrobić, ale energetyka powiedziała, że jak przeszkadza 

słup, to należy zrobić dokumentację i za nią zapłacić. My takich rzeczy nie będziemy robić, chyba, 

że przy innym działaniu energetyka zlikwiduje kolidujący słup. Na słupie jest średnie napięcie 

stacji transformatorowej i trzeba mieć środki na ten cel. 

Mieszkaniec Chrzana -  Ale nie przekłada się słupa przez 20 lat! 

Burmistrz odpowiedział, że można to zrobić przez jeden dzień, ale trzeba mieć dokumentację  

i zabezpieczone środki. 

Mieszkaniec Chrzana stwierdził, że trzeba mieć dobrą wolę. 
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Burmistrz – ma Pan dobrą wolę i co przestawi Pan słup, bez niczego? Ja też go nie przestawię, bo 

nie jest to mój majątek. Mogę jedynie wystąpić o przestawienie i było takie wystąpienie. 

Przewodniczący poinformował, że 9 stycznia 2018 roku zaplanowano zebranie wiejskie  

w Chrzanie i wówczas będzie okazja porozmawiać na tematy dotyczące sołectwa i gminy Żerków. 

Mieszkaniec Chrzana zwrócił się do Burmistrza o pisemne wystąpienie do Powiatu Średzkiego  

w sprawie zjazdu z obwodnicy z Jarocina, który schodzi na Radliniec i większość mieszkańców 

Chrzana korzysta z niego. W tej chwili droga jest w opłakanym stanie, ponieważ jeździ bardzo 

dużo aut, a nie obcięto gałęzi drzew i są dziury w jezdni.       

    

Ad. 7 - Przyjęcie rezygnacji z pełnienia funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

Żerkowa.  

Przewodniczący po wznowieniu obrad sesji przedstawił projekt uchwały Nr XXXII/203/17  

w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

Żerkowa 

Wobec braku uwag, przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością:  

8 radnych „za”, 2 „przeciw”, 2 „wstrzymujących się” w obecności 12 radnych na sali  

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXXII/203/17 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 grudnia 2017 r. w sprawie 

przyjęcia rezygnacji radnego z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Żerkowa, stanowi 

załącznik nr 10 do protokółu.  

 

Ad. 8 - Wybór wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Żerkowa.   

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatur do Komisji Skrutacyjnej. 

1. Radny Sebastian Nowaczyk zgłosił radnego Jana Barańskiego - wyraził zgodę, 

2. Radny Jan Barański zgłosił radną Wiolettę Rogozińską-Świątek – wyraziła zgodę, 

3. Radna Ewa Marek-Skiba zgłosiła radną Marzenę Borutę – wyraziła zgodę. 

Przewodniczący poprosił skład Komisji Skrutacyjnej o ukonstytuowanie się i przystąpienie do 

procedury przeprowadzenia głosowania. 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatur na Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej Żerkowa: 

1. Radna Ewa Kubacka zgłosiła kandydaturę radnego Bogdana Stanisława Bożejewicza – 

wyraził zgodę. 

Innych kandydatur radni nie zgłosili.  

Przewodniczący poprosił Komisję Skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania. 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej przedstawiła treść karty do głosowania wraz z informacją 

jak należy głosować. 

Głosowanie odbyło się poprzez wywołanie z listy obecności, nazwiska radnego, który otrzymał 

kartę do głosowania, podchodził do parawanu, wypełniał kartę do głosowania, po czym wrzucał ją 

do urny. 

Komisja Skrutacyjna sporządziła protokół z głosowania, który stwierdzał wybór pana Bogdana 

Stanisława Bożejewicza na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Żerkowa. W głosowaniu 

tajnym wzięło udział 12 radnych: „za” głosowało 7 radnych, „przeciw” głosowało 4 radnych,  

1 radny „wstrzymał się”. Protokół z głosowania został podpisany przez członków komisji i wraz  

z kartami do głosowania stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący złożył gratulacje radnemu Bogdanowi Bożejewiczowi związane z wyborem do 

pełnienia funkcji Wiceprzewodniczącego, po czym odczytał Uchwałę Nr XXXII/204/17 Rady 

Miejskiej Żerkowa z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej Żerkowa, która stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad zaplanowanego na XXXII sesję 

Rady Miejskiej Żerkowa. 
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Punkt 9 - Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXX i XXXI sesji Rady Miejskiej       

Żerkowa. 

Powyższe sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Rady na podstawie materiałów 

opracowanych dla radnych. Przewodniczący referując sprawozdanie stwierdził, że  

w sprawozdaniu jest błąd, w którym źle określono pracownika, zobowiązanego do realizacji 

uchwały. Powinno być pracownika ds. odpadów komunalnych. Pozostałe zapisy sprawozdania 

były prawidłowe. 

Rada sprawozdanie przyjęła jednogłośnie, które stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Punkt 10 - Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie:  

1) nabycia nieruchomości w Dobieszczyźnie, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. Dodał, że projekt uchwały był omówiony na 

posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 12 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się” w obecności 12 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXXII/205/17 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 grudnia 2017 r. w sprawie 

nabycia nieruchomości w Dobieszczyźnie,  stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

2) wyrażenia zgodny na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej na 

rok 2018, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 

Radny Sebastian Nowaczyk złożył wniosek formalny o wprowadzenie docelowo kolejności 

podejmowanych uchwał. 

Przewodniczący wyjaśnił, że omawiany projekt uchwały ma nr XXXII/206/17 a kolejny projekt 

będzie miał nr 207. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 11 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 12 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXXII/206/16 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 grudnia 2017 r. w sprawie 

wyrażenia zgodny na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej na rok 2018, 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

3) wprowadzenia zmian do budżetu na 2017 rok. 

Przewodniczący oddał głos pani Bronisławie Rogackiej skarbnikowi gminy w celu 

przedstawienia projektu uchwały. Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały wyjaśniając, że 

kwoty dochodów i wydatków budżetowych ogólnie uległy zwiększeniu i wynoszą po stronie: 

 dochodów do kwoty   50.445.497,68  zł 

 wydatków do kwoty   59.219.321,34  zł 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie wyjaśniając, że Wojewoda Wielkopolski zwiększył 

plan dotacji: 

 852 - wydatki budżetowe na rok 2017 o kwotę 15.800 zł na wypłatę zasiłków dla rodzin 

poszkodowanych w wyniku niekorzystnych zjawisk atmosferycznych (silny wiatr), 

 801 – oświata, zwiększenie planu dotacji celowej o kwotę 14.331,00 zł na sfinansowanie 

wyposażenia gabinetów profilaktyki zdrowotnej.  Ministerstwo Finansów zwiększyło 

kwotę subwencji o 28.329,00 zł na odprawy dla nauczycieli w związku ze zmianami  

w oświacie. 

 750 - przyjęto kwotę 18.804,64 zł z Urzędu Marszałkowskiego, jako refundację 

poniesionych wydatków w związku z realizacją zadań bieżących w ramach prac nad 

programem rewitalizacji. 
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Na podstawie zawartych umów z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i GW 

w Poznaniu przyjęto dotację w wysokości 34.200,00 zł na pokrycie kosztów związanych 

z wykonaniem zadań dotyczących likwidacji powalonych i uszkodzonych drzew przez 

nawałnicę oraz odtworzeniem drzewostanu na terenie parku w Żerkowie. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że mimo zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 

114.339,96 zł, dokonano przesunięć w planie wydatków w dziale: 

  010 zwiększono plan o 5.000,-zł na usługi remontowe, 

 700 zwiększono plan o 2.000,-zł na usługi pozostałe, 

 750 zwiększono plan na usługi pozostałe o kwotę 5.000,-zł, 

 801 rozdz.80104 zwiększono plan o 30.723,32 zł na zakup usług przez naszą jednostkę od 

innych jednostek samorządu terytorialnego (pobyt dzieci w przedszkolach). Dokonano także 

przesunięcia kwoty 5.000,-zł z przewozów szkolnych na realizację zadań wymagających 

(rozdział 80149 i 80150) specjalnej troski organizacji nauki i metod pracy w edukacji, 

 852 dokonano drobnych przesunięć w ramach rozdziału 85202 w celu prawidłowego 

wykonania planu finansowego oraz ustalono plan w rozdziale 85216 w kwocie 481,00-zł na 

zwrot świadczeń alimentacyjnych, 

 900 zwiększono plan o 2.804,64 zł na usługi pozostałe (czyszczenie kanalizacji sanitarnej) 

oraz na oczyszczanie miasta zgodnie z dotacją 34.200,00zł, 

 921 zwiększono plan o 4.000,-zł na pozostałe usługi (przeglądy gazowe i kominowe), 

Skarbnik Gminy podkreśliła, że wprowadzenie zmian jest niezbędne w celu prawidłowego 

wykonania budżetu. 

Radny Sebastian Nowaczyk w paragrafie 4270 działu 900 jest 28.000, 00 zł na zakup usług 

remontowych, czego dotyczy remont? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że razem jest to kwota 34.200,00. zł, w tym 2.804 przeznaczono na 

oczyszczalnię ścieków. Jest to dotacja, którą Gmina otrzymała na uporządkowanie parku.  

Radny Sebastian Nowaczyk - a przedpłata, to dla jakich jednostek samorządowych?  

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że przedpłata dotyczy Gminy Jarocin.   

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  

12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 12 radnych na 

sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXXII/211/17 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 grudnia 2017 r. w sprawie 

wprowadzenia zmian do budżetu na 2017 rok, stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

4) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2018,  

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Zapytał czy Pani 

Przewodnicząca komisji chce coś dodać.  

Przewodnicząca KR stwierdziła, że plan pracy komisji jest załącznikiem do projektu uchwały  

i nie ma nic do dodania. 

Wobec braku uwag, przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością:  

9 głosów „za”, 0 „przeciw”, 3 głosów „wstrzymujących się” w obecności 12 radnych na sali   

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXXII/208/17 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 grudnia 2017 r. w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2018, stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. 

 

5) zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej Żerkowa na rok 2018, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. Powiedział, że uchwała zawiera dwa załączniki  

z planami pracy komisji po czy przedstawił uzasadnienie. 

Wobec braku uwag, przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością:  

10 głosów „za”, 0 „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się” w obecności 12 radnych na sali   

w trakcie głosowania.  
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Uchwała Nr XXXII/209/17 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 grudnia 2017 r. w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy komisji na rok 2018, stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

6) nieodpłatnego nabycia nieruchomości w Komorzu Przybysławskim, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał, Panie Burmistrzu czy możemy wrócić do tego tematu  

w przyszłym 2018 roku? Czy są to rozmowy zaawansowane i czy Pan prowadził rozmowy? Czy 

rozmowy prowadził radny Andrzej Stachowiak. Jak to wygląda? 

Burmistrz odpowiedział, że rozmowy prowadził Zarząd Jednostki OSP w Komorzu 

Przybysławskim uzyskując deklarację Pana mieszkającego obok, którego córka z zięciem będący 

spadkobiercami wyrazili zgodę na nieodpłatne przekazanie gruntu. W związku z tym gmina 

przystąpiła do wydzielenia działki o szerokości 6 mb, biegnącej od drogi do końca działki, 

całość ma 216 m
2
. 

Przewodniczący powiedział, że w ciągu roku budżetowego będą podejmowane dalsze decyzje, 

jaką kwotę przeznaczyć na ten cel. Na razie myślę, żeby przyjąć uchwałę w formie 

przedstawionej. 

Burmistrz dodał, że jest to nieodpłatne nabycie nieruchomości, a gmina jak wejdzie w posiadanie 

będzie mogła rozpocząć działanie. Na razie jest to własność osoby prywatnej.        

Wobec braku uwag, przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością:  

8 głosów „za”, 0 „przeciw”, 4 głosy „wstrzymujące się” w obecności 12 radnych na sali   

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXXII/210/17 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 grudnia 2017 r. w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2018, stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu. 
 

7) Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na  

rok 2018,  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 11 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 12 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXXII/207/16 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 28 grudnia 2017 r. w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2018, 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 

Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  
 

Punkt 11 - Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata  

2018 – 2023. 

Przewodniczący poprosił skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie WPF Miasta i Gminy Żerków na lata 2018 – 2023. 

Skarbnik Gminy rozpoczęła przedstawiane projektu uchwały, które przerwał radny Sebastian 

Nowaczyk zgłaszając wniosek, aby zamienić kolejność omawianych punktów tj.: najpierw 

rozpatrzyć projekt budżetu na 2018 rok a później projekt WPF Miasta i Gminy na lata 2018 - 

2023 Żerków. Uzasadnił, że uchwała nie będzie konsekwentna. Proszę w pierwszej kolejności 

uchwalić budżet a w drugiej kolejności proszę zająć się WPF-em. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w ciągu roku podejmujemy najpierw uchwałę o zmianach do 

budżetu a później WPF, natomiast, jeżeli chodzi o projekt budżetu na kolejny rok, zgodnie  

z przepisami najpierw uchwalamy WPF a później uchwałę budżetową. 

Przewodniczący – do uchwały budżetowej były wniesione poprawki, był wniosek Komisji 

Rewizyjnej i  nie był w żaden sposób podejmowany.  
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Radny Sebastian Nowaczyk zgłosił wniosek formalny o przegłosowanie wniosku Komisji 

Rewizyjnej i naniesienie zmian. 

Przewodniczący zaproponował, że zanim podda wniosek pod głosowanie, to komisje, które 

spotkały się w minionym tygodniu i dziś przed sesją, aby wypracowały opinię o projekcie 

budżetu. Tego defacto nie było i w moim odczuciu komisja nie została zakończona. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego S. Nowaczyka. Powiedział, że po 

przegłosowaniu wniosku, należy nanieść zmiany do projektu budżetu na rok 2018 

zaproponowane przez KR. Po tym fakcie chciałbym ogłosić przerwę w obradach sesji, w której 

odbyłoby się wspólne posiedzenie stałych komisji, które wypracują opinię dotyczącą uchwały 

budżetowej i WPF na kolejny rok. Podkreślił, iż innego wyjścia z tej sytuacji nie ma.  

W wyniku głosowania wniosek przyjęto większością: 8 głosów „za”, 4 głosy „przeciw”,  

0 głosów „ wstrzymujących się”. 

Przewodniczący zarządził przerwę w obradach w celu naniesienia zmian do projektu uchwały 

budżetowej oraz wypracowania opinii komisji. Ponadto zapytał Skarbnika Gminy ile czasu jest 

potrzebne na naniesienie wszystkich zmian?  

Sekretarz gminy wyjaśnił, że to nie są autopoprawki i należy je przegłosować. 

Przewodniczący - był wniosek Komisji Rewizyjnej. 

Sekretarz Gminy – Burmistrz nie uwzględnił wniosku. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że Komisja Rewizyjna przedstawiła kilka wniosków. 

Radny Sebastian Nowaczyk zgłosił wniosek formalny o przegłosowanie wniosków KR. 

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie wniosków w kolejności ich zgłoszenia, aby 

nanieść poprawki. 

Sekretarz Gminy przypomniał, że trwają obrady sesji.  

Przewodniczący zarządził przerwę w obradach. 

Z uwagi na fakt, że nie wypracowano wspólnego stanowiska Przewodniczący o godz. 16: 15 

wstrzymał obrady XXXII sesji i komisji przenosząc je na kolejny dzień tj. 29.12.2017 roku. 

Ustalono, że przed obradami sesji o godz. 13:00 odbędzie się wspólne posiedzenie komisji 

stałych Rady a o godz. 14: 00 rozpocznie się dalszy ciąg obrad XXXII sesji dotyczącej budżetu 

na kolejny 2018 rok. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa w dniu 29 grudnia 2017 r. o godz. 14: 00 wznowił 

obrady XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa w obecności 15 radnych na sali obrad. 

Punkt 10 - Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata  

2018 – 2023. 

Przewodniczący poprosił skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie WPF Miasta i Gminy Żerków na lata 2018 – 2023 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały WPF zaplanowanego na okres 5 lat tj. od 2018 – 

2023. Odstąpiono od przedstawiania treści załączników i uzasadnienia, ponieważ wszyscy radni 

posiadali materiały.  
 

1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2018 – 2023 

i dyskusja 

Przewodniczący Wojciech Raś odczytał Uchwałę SO-0957/27/17/2017 Składu Orzekającego 

RIO w Poznaniu z dnia 6 grudnia 2017r. w sprawie opinii o projekcie uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2018 - 

2023. 

Uchwała wyrażająca pozytywną opinię o WPF-ie, stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do WPF. 

Radny Grzegorz Andraszak zapytał, z jaką datą została wystawiona opinia SO RIO w Poznaniu 

o projekcie WPF na lata 2018 – 2023 

Przewodniczący odpowiedział, że została wystawiona z dniem 6 grudnia 2017 roku. 
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Radny podziękował za udzieloną odpowiedź. 

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  

15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się” w obecności 15 radnych na 

sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXXII/212/16 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 29 grudnia 2017 r. w sprawie 

uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2018 -2023, stanowi 

załącznik nr 18 do protokółu. 
 

Punkt 12 - Uchwalenie budżetu Miasta i Gminy na rok 2018 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu uchwały budżetowej na 

rok 2018. 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały budżetowej wg planu dochodów i wydatków  

w działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej, które obejmują w szczególności:     

Dochody budżetu na rok 2018 w wysokości - 45.353.761,00   zł 

z tego: 

 dochody bieżące w kwocie – 44.428.761,00 zł, 

 dochody majątkowe w kwocie – 925.000,00 zł, 

 dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych  

w wysokości 12.938.913,00 zł 

 dotacje celowe na realizacje zadań w drodze umów lub porozumień między jednostkami 

w wysokości 125.000,00 zł 

Wydatki budżetu na rok 2018 w wysokości  49753.761,00  zł  

z tego: 

 wydatki bieżące w wysokości 42.611.726,00 zł,  

 wydatki majątkowe w wysokości 7.142.035,00 zł,  

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że nastąpiło przesunięcie między wydatkami bieżącymi  

a inwestycyjnymi o 200 tys. zł w stosunku do pierwszej uchwały budżetowej. 

 wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych  

w wysokości 12.938.913,00  zł 

 wydatki na realizacje zadań w drodze umów lub porozumień między jednostkami  

w wysokości 185.000,00 zł 

Deficyt budżetowy w wysokości 4.400.000,00 zł będzie sfinansowany przychodami z tytułu 

zaciągniętych pożyczek i kredytów. Planowane przychody to kwota 5.350.000,00 zł a planowane 

rozchody stanowią kwotę 950.000,00 zł. Określono limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych 

kredytów i pożyczek w wysokości 6.350.000,00 zł. Ustalono zestawienie planowanych kwot 

dotacji z budżetu Gminy dla jednostek sektora finansów publicznych: przedmiotowa  

w wysokości 1.771.512,00 zł i celowa w kwocie 1.160.000,00 zł oraz dla jednostek spoza 

sektora finansów publicznych dotacja przedmiotowa w wysokości 731.000,00 zł i celowa 

360.000,00 zł. Określono także plan przychodów i kosztów w kwocie 2.128.912,00 zł dla 

samorządowego zakładu budżetowego – Zakład Aktywności Zawodowej Promyk w Żerkowie. 

Ustalono także kwotę 1 mln. zł, do której Burmistrz może samodzielnie zaciągać zobowiązania, 

które wykraczają poza rok budżetowy, a nie są związane z realizacją przedsięwzięć wieloletnich.   

Podkreśliła, że projekt uchwały budżetowej przewiduje upoważnienia dla Burmistrza do 

zaciągania pożyczek i kredytów oraz emitowania papierów wartościowych tj,: na pokrycie 

deficytu budżetowego występującego w ciągu roku do wysokości 1mln. zł oraz zaciągania 

kredytów i pożyczek do wysokości 5.350.000,00 zł. Dokonywania zmian w budżecie 

związanych z przeniesieniami w planie wydatków między paragrafami, rozdziałami w ramach 

działu w zakresie wydatków na wynagrodzenie ze stosunku pracy i wydatków majątkowych. 

Przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania zobowiązań  

z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i latach następnych jest niezbędna do 
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zapewnienia ciągłości działania jednostki, i z których wynikające płatności wykraczają poza rok 

2018 oraz lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach  

w innych bankach. Ustalono ogółem dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych w kwocie 145.000,00 zł oraz wydatki w kwocie 150.000,00 zł  

z przeznaczeniem na realizację zadań określonych w programie PiRPA w wysokości 146.000,00 

zł  i 4.000,00 zł w programie przeciwdziałania narkomanii. 

Skarbnik Gminy przedstawiła dochody z wpływów z tytułu opłat i kar wykazane w załączniku  

nr 6 w kwocie 30.000,00 zł, które ustawowo są pobierane przez wydział ochrony środowiska  

i częściowo wpływają do budżetu gminy. Wykazaną kwotę przyjęto na podstawie ubiegłych lat, 

które wpłynęły do budżetu z przeznaczeniem na wydatki z zakresu ochrony środowiska: dotacja 

na przydomowe oczyszczalnie ścieków.  Ponadto utworzono rezerwy budżetowe  

w wysokościach: – ogólna 120.000,00 zł, celowa 140.000,00 zł. na realizację zadań z zakresu 

zarządzania kryzysowego, celowa 510.000,00 zł na realizację wydatków majątkowych. 

Zaznaczyła, że załączniki nr 1 i 2, które są w projekcie uchwały budżetowej mają odbicie do 

dochodów i wydatków budżetowych, załącznik nr 3 „przychody i rozchody” bilansuje budżet 

gminy, gdzie wykazano 5.350.000,00 zł, natomiast załącznik nr 4 przedstawia wysokość dotacji 

dla jednostek sektora finansów publicznych, gdzie zmniejszono dotację dla MCT w Żerkowie  

z kwoty 384.500,00 do 184.500,00 zł. Dodała, że na 2018 rok gmina ma do spłaty zaciągnięte  

w II półroczu b.r. kredyty i pożyczki w kwocie 950.000,00 zł, ponieważ w I półroczu zadłużenie 

gminy wynosiło 0,00 złotych. 

Skarbnik Gminy zakończyła na tym przedstawianie projektu uchwały budżetowej na podstawie 

materiałów, które otrzymali radni Rady Miejskiej Żerkowa oraz goście obecni na sali sesyjnej.  

Przewodniczący podziękował Skarbnikowi Gminy za przedstawienie projektu uchwały 

budżetowej na rok 2018. 
 

1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Przewodniczący Wojciech Raś przedstawił Uchwałę SO-0952/27/17/2017 Składu Orzekającego 

RIO w Poznaniu z dnia 6 grudnia 2017 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej 

Miasta i Gminy Żerków na 2018 rok. Uchwała wyraża pozytywną opinię, stanowiącą załącznik 

nr 19 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący przedstawił Uchwałę SO.0951/78/D/17/2017 Składu Orzekającego 

RIO w Poznaniu z dnia 6 grudnia 2017 r. w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Żerków na 2018, która wyraża 

pozytywną opinię i stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
 

3) odczytanie opinii komisji Rady Miejskiej, 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Ewa Marek-Skiba przedstawiła pozytywną opinię  

o projekcie budżetu na rok 2018 z 4 wnioskami wprowadzającymi zmiany do projektu budżetu 

w wydatkach majątkowych. 

Powyższe zmiany zostały uwzględnione w projekcie uchwały budżetowej. 

Przewodniczący Komisji PiForazO pan Bogdan Bożejewicz przedstawił opinię pozytywną  

o projekcie budżetu na rok 2018 obu komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa. 

Rada jednogłośnie przyjęła opinie komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa.   

Opinie stanowią załącznik nr 21 i 22 do protokołu. 

 

4) dyskusja nad projektem budżetu i wniesionymi autopoprawkami 

Radny Grzegorz Andraszak zwrócił się z pytaniem do Skarbnika Gminy mówiąc, że po 

zapoznaniu się z projektem budżetu na rok 2018 i przedstawieniu obecnego projektu Uchwały 

budżetowej na 2018 r. oraz jednoczesnym przedstawieniem przez Przewodniczącego Rady 

Uchwały SO RIO w Poznaniu wyrażającej pozytywną opinię o projekcie uchwały budżetowej 

Miasta i Gminy Żerków na 2018 rok odczuwa, że opinia jest jakby o innym budżecie. Czy to ze 

sobą nie koliduje? Jak to wygląda Pani zdaniem? 
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Skarbnik Gmin wyjaśniła, że kwota dochodów i wydatków nie uległa zmianie. Dokonano 

przesunięcia 200 tys. zł z wydatków bieżących na wydatki majątkowe i jest autopoprawką do 

budżetu.   

Radny Grzegorz Andraszak powiedział, że uspokoił się po udzielonych wyjaśnieniach. 

Zagrożenie, jakie Państwo Radni chcieliście nam zaserwować dotyczące zabrania pieniędzy ze 

środków na zadania awaryjne, to rzeczywiście byłby chwyt poniżej pasa. Ktoś w końcu przejrzał 

na oczy, albo może posłuchał nas i udało się zażegnać to naprawdę duże niebezpieczeństwo  

w moim odczuciu. Po doświadczeniach z ubiegłego tygodnia na Rynku z gazem, to absolutnie 

wydaje się uzasadnione posunięcie.    

Przewodniczący powiedział, że cieszy się, iż został wypracowany kompromis odnośnie uchwały 

budżetowej i uważał, że nie ma, co dalej tematu rozważać. Wyrazimy najlepiej opinię poprzez 

głosowanie projektu uchwały budżetowej.  

 

5) głosowanie uchwały. 

Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały 

budżetowej na 2018 rok w obecności 15 radnych na sali.   

Przewodniczący stwierdził, że Uchwałę Nr XXXII/213/17 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia  

29 grudnia 2017 r. w sprawie uchwały budżetowej na 2018 rok przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujący się”, w stanowiącą załącznik nr 23 do 

protokołu. 

 

Punkt 13 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych: 

Przewodniczący stwierdził, że nie było ze strony radnych zgłoszonych wniosków i interpelacji. 

Wobec czego przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Punkt 14 – Wolne głosy, wnioski i komunikaty. 

Przewodniczący przedstawił wniosek, który wpłynął do Rady Miejskiej Żerkowa od Rady 

Sołeckiej w Ludwinowie, o zaplanowanie środków finansowych na położenie nakładki 

asfaltowej na odcinku 500 mb w Ludwinowie od posesji nr 14 do 25. Wniosek został podpisany 

przez sołtysa i członków Rady Sołeckiej. 

Przewodniczący powiedział, że wniosek zostanie skierowany do prac komisji stałych Rady 

Miejskiej Żerkowa.  

Skarbnik Gminy przypomniała sołtysowi Sołectwa Ludwinów, że tego typu wnioski należy 

składać do końca miesiąca września roku poprzedzającego rok budżetowy. Wnioski na rok 2018 

były składane do 30 września 2017 r. Zaproponowała przesunięcie tego wniosku na rok 2019. 

Sołtys Ludwinowa pan Jan Zdrojowy odpowiedział, że ponowił wniosek. 

Radny Andrzej Stachowiak zapytał, w którym miejscu znajduje się wnioskowany odcinek drogi? 

Sołtys Ludwinowa odpowiedział, że wnioskowany odcinek drogi rozpoczyna się od figury przy 

posesji Państwa Banaszaków do lasu. 

Wiceprzewodniczący Rady pan Bogdan Bożejewicz złożył rezygnacje z pełnienia funkcji 

przewodniczącego Komisji Planowania i Finansów oraz Oświaty, Kultury i Współpracy  

z Zagranicą.  Jestem zobligowany do złożenia rezygnacji z tego stanowiska. 

Przewodniczący przyjął rezygnację pana Bogdana Bożejewicza informując, że na kolejnym 

posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa zostanie dokonany wybór 

przewodniczących.   
 

Punkt 15 – Zamknięcie obrad sesji. 

Dziękując wszystkim za udział Przewodniczący zamknął XXXII sesję Rady Miejskiej Żerkowa 

oraz życzył na Nowy Rok 2018 wszystkiego dobrego, a w Sylwestra szampańskiej, udanej 

zabawy.  
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